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Protokół Nr XXXIX/2022 
z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu  24 lutego 2022 r. 
 
 
 

XXXIX Sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1430  Przewodniczący 
Rady Powiatu Andrzej Olech. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 
naczelników wydziałów, kierowników jednostek i następnie stwierdził, że w dniu dzisiejszym  
podejmowane uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych na dzisiejszej Sesji jest 18 radnych. 
 
Proponowany porządek obrad, który przedstawia się następująco:  

 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
1.2/zatwierdzenie porządku obrad, 
1.3/zatwierdzenie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Powiatu w Kluczborku.  
2.Podjęcie uchwał:  
2.1/ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 
2022. 
2.2/ w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
2.3/w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej 
ewidencji zabytków. 
2.4/ w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży 
Pożarnej. 
2.5/w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji. 
2.6/ w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/323/2014 w sprawie przekształcenia Domu Dziecka 
„Nasz Dom Bogacica-Bąków” z siedzibą w Bogacicy w „Dom Dziecka w Bogacicy”, 
utworzenia jednostki organizacyjnej powiatu pod nazwą „Dom Dziecka w Bąkowie” oraz 
utworzenia jednostki organizacyjnej powiatu pod nazwą Centrum Administracyjnej Obsługi 
Placówek  
Opiekuńczo – Wychowawczych. 
2.7/ w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu Kluczborskiego, 
których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Kluczborski, udostępnionych dla 
operatorów publicznego transportu zbiorowego i przewoźników drogowych oraz ustalenia 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
3. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli szkół i placówek 
oświatowych powiatu kluczborskiego w 2021 r. 
4.Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Kluczborskiego 
za 2021 rok. 
5.  Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Rolnictwa w 2021 roku. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju 
Rodziny  
w 2021 roku. 
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Środowiska, w 2021 roku. 
8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2021 roku. 
9. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2021 roku.                                                
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10.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres  
od 08.12.2021. do 30.12.2021 r. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad. 
 
 

Przewodniczący Rady w związku z panującą sytuacją za wschodnią granicą zgłosił 
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad nowego projektu uchwały w sprawie stanowiska 
Rady Powiatu w Kluczborku dotyczącego agresji militarnej Rosji na Ukrainę. 
Przewodniczący odczytał treść zgłoszonego projektu uchwały i zaapelował do radnych  
o przyjęcie tej uchwały, która wykazuje solidarność naszego Powiatu  
z obywatelami Ukrainy i wyraża poparcie dla Ukrainy w walce o niezależność  
i niepodległość. 

W głosowaniu radni przyjęli wniosek złożony przez Przewodniczącego Rady i nowy 
projekt uchwały został wprowadzony do porządku.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Marcin Michalski, Jarosław Przybył, 
Andrzej Butra, Wojciech Smolnik, Artur Nowak,  Robert Wietrzyk, Jakub Goliński, Celina 
Zając, Teresa Wróbel, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Damian Buła, Mariusz Pieńkowski, 
Zdzisław Pelc, Piotr Pośpiech 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 

 
Kolejno głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że wniosek został 

przegłosowany w punkcie dotyczącym otwarcia sesji i stwierdzenia prawomocności.  
Przewodniczący Rady powiedział, że przeszliśmy do omówienia porządku obrad. 
Następnie radny Piotr Pośpiech zapytał co stało się z wnioskiem, który składany był na 
wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji i został przegłosowany przez większość radnych. 
Przegłosowano, że na najbliższej Sesji zostanie przedstawiony Radzie Powiatu projekt/bądź 
własne stanowisko w sprawie apelu, bądź też poparcia apelu Sejmiku Województwa 
Opolskiego wyrażonego w kwestii ograniczenia środków na naukę języka mniejszości. 
Wniosek był czytelny i został przyjęty. Radny zapytał, czy w tej kwestii będzie do porządku 
na Sesji wprowadzony projekt uchwały? Pan Starosta Mirosław Birecki odpowiedział, że 
wspólnie z Wicestarostą p. Lesławem Czernikiem oraz Przewodniczącym Komisji Oświaty  
p. Robertem Wietrzykiem zostało ustalone, że poparcie wprost stanowiska Sejmiku byłoby 
już bezprzedmiotowe, bo te zmiany, o których mowa już weszły w życie, więc propozycja jest 
taka, że zostanie przygotowany nowy projekt uchwały, który odniesie się do już wdrożonych 
zmian, aby przywrócić poprzednie zasady. Temat ten jest bardzo aktualny i na pewno nie 
zostanie pominięty, zostanie przygotowane własne stanowisko Powiatu odnoszące się już do 
zmian, które weszły. Kolejno głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który odniósł się do Statutu 
Powiatu Kluczborskiego §32, który mówi o tym, że „komisje podejmują rozstrzygnięcia  
w formie opinii i wniosków uchwalanych w głosowaniu jawnym zwykłą większością głosów 
w obecności co najmniej połowy składu komisji”. Radny powiedział, że to się dokonało. 
Uchwalono, że na tej sesji ma być procedowany dany projekt. Wychodzi na to, że wniosek, 
który został przyjęty na wspólnej komisji nie będzie realizowany i nie będzie zgodnie ze 
Statutem procedowany do końca. 
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Kolejno Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad z uwzględnieniem 
przegłosowanego wniosku.  

 
Porządek po zmianie: 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
1.2/zatwierdzenie porządku obrad, 
1.3/zatwierdzenie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Powiatu w Kluczborku.  
2.Podjęcie uchwał:  
2.1/ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 
2022. 
2.2/ w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
2.3/w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej 
ewidencji zabytków. 
2.4/ w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży 
Pożarnej. 
2.5/w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji. 
2.6/ w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/323/2014 w sprawie przekształcenia Domu Dziecka 
„Nasz Dom Bogacica-Bąków” z siedzibą w Bogacicy w „Dom Dziecka w Bogacicy”, 
utworzenia jednostki organizacyjnej powiatu pod nazwą „Dom Dziecka w Bąkowie” oraz 
utworzenia jednostki organizacyjnej powiatu pod nazwą Centrum Administracyjnej Obsługi 
Placówek  
Opiekuńczo – Wychowawczych. 
2.7/ w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu Kluczborskiego, 
których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Kluczborski, udostępnionych dla 
operatorów publicznego transportu zbiorowego i przewoźników drogowych oraz ustalenia 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
2.8/ w sprawie stanowiska Rady Powiatu w Kluczborku dotyczącego agresji militarnej Rosji 
na Ukrainę.  
3. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli szkół i placówek 
oświatowych powiatu kluczborskiego w 2021 r. 
4.Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Kluczborskiego 
za 2021 rok. 
5.  Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Rolnictwa w 2021 roku. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju 
Rodziny  
w 2021 roku. 
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Środowiska, w 2021 roku. 
8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2021 roku. 
9. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2021 roku.                                                
10.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres  
od 08.12.2021. do 30.12.2021 r. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad. 
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Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Przemysław Panicz, Robert Wietrzyk, Damian Buła, Jarosław Przybył, Artur Nowak, Maciej 
Sitek, Celina Zając, Andrzej Butra, Ryszard Okaj, Mariusz Pieńkowski, Andrzej Olech, 
Wojciech Smolnik, Lesław Czernik, Marcin Michalski, Teresa Wróbel, Zdzisław Pelc 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jakub Goliński, Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Kolejno Przewodniczący przeszedł do zatwierdzenia protokołu z XXXVIII Sesji Rady 
Powiatu w Kluczborku. Radni nie wnieśli uwag. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Artur Nowak, Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Celina Zając, Wojciech Smolnik, Jarosław 
Przybył, Jakub Goliński, Andrzej Olech, Robert Wietrzyk, Ryszard Okaj, Damian Buła, 
Andrzej Butra, Lesław Czernik, Marcin Michalski, Mariusz Pieńkowski, Teresa Wróbel, 
Zdzisław Pelc 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.1 z porządku obrad 
Kolejno Przewodniczący przeszedł do omówienia projektów uchwał. Pierwszy dotyczył 
zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2022. Radni 
nie zgłosili uwag do projektu i w głosowaniu podjęli Uchwałę Nr XXXIX/250/2022 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2022. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Artur Nowak, Andrzej Butra, Maciej Sitek, Ryszard Okaj, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, 
Przemysław Panicz, Mariusz Pieńkowski, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Lesław 
Czernik, Andrzej Olech, Zdzisław Pelc. 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Celina Zając, Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel, Damian Buła, Marcin Michalski 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.2 porządku obrad 
Następnie Przewodniczący przeszedł do projektu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który odniósł się do kwestii omawianej na sesji 
budżetowej w grudniu zeszłego roku. W części dotyczącej wydatków w dalszym ciągu nie ma 
aktualizacji w perspektywie lat kosztów wynagrodzeń wszystkich pracowników 
finansowanych z budżetu Powiatu. Ten temat był już wcześniej poruszany. Ówcześnie,  
w grudniu dokument ten został uchwalony w kształcie takim, że koszty wynagrodzeń na ten 
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rok-2022 są niższe niż koszty wynagrodzeń poniesione w roku 2021. Przy tej skali wzrostu 
wynagrodzeń jest to niemożliwe. Koszty zaplanowane na rok 2039 mają wynieść niewiele 
ponad 57 mln, co jest złą wiadomością dla pracowników. W dalszym ciągu to zestawienie nie 
jest zaktualizowane. Jest to błąd. Głos zabrała Skarbnik Powiatu Pani Magdalena Żmuda-
Lewald, która powiedziała, że są wprowadzone dane na dany rok. W roku 2022 te płace są 
wyższe. W WPF od roku 2023 wskaźnik nie był aktualizowany, bo nie było takiej potrzeby.  
Nie wiadomo jakie będą wskaźniki na kolejny rok. Następnie Pan Starosta powiedział, że jeśli 
będzie taka potrzeba to będzie aktualizacja. Radny Piotr Pośpiech, powiedział, że jest to 
oczywisty błąd. W 2028 r. koszty wynagrodzeń będą mniejsze niż koszty w roku bieżącym, 
można pomyśleć, że  pracowników Starostwa czekają poważne ograniczenia etatowe bądź 
płacowe. Ten błąd należy skorygować. Pan Starosta odpowiedział, że na pewno żadnych 
redukcji nie będzie. Proces podwyższania wynagrodzeń będzie kontynuowany. Innych 
zapytań nie zgłoszono. 
W  głosowaniu radni podjęli Uchwałę Nr XXXIX/251/2022 w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Artur Nowak, Przemysław Panicz, Jarosław Przybył, Ryszard Okaj, Robert Wietrzyk, 
Wojciech Smolnik, Mariusz Pieńkowski, Jakub Goliński, Maciej Sitek, Lesław Czernik, 
Andrzej Olech, Zdzisław Pelc 
PRZECIW (1) 
Piotr Pośpiech 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Andrzej Butra, Damian Buła, Celina Zając, Marcin Michalski, Teresa Wróbel 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 

 
Do punktu 2.3 porządku obrad 

Kolejny projekt dotyczył przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  
w gminnej ewidencji zabytków.  
Radni nie zgłosili uwag i podjęli Uchwałę Nr XXXIX/252/2022 w sprawie przyznania dotacji 
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jarosław Przybył, Ryszard Okaj, Mariusz Pieńkowski, Artur Nowak, Damian Buła, Maciej 
Sitek, Marcin Michalski, Przemysław Panicz, Andrzej Olech, Andrzej Butra, Robert 
Wietrzyk, Jakub Goliński, Teresa Wróbel, Celina Zając, Lesław Czernik, Piotr Pośpiech, 
Zdzisław Pelc, Wojciech Smolnik 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.4 porządku obrad 
Następnie przedstawiony został projekt w sprawie przekazania środków finansowych na 
Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej.  
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Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Maciej Sitek, Artur Nowak, Przemysław Panicz, Andrzej Butra, Andrzej Olech, Damian Buła, 
Ryszard Okaj, Jakub Goliński, Jarosław Przybył, Celina Zając, Lesław Czernik, Teresa 
Wróbel, Marcin Michalski, Piotr Pośpiech, Mariusz Pieńkowski, Wojciech Smolnik, 
Zdzisław Pelc, Robert Wietrzyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Radni podjęli Uchwałę Nr XXXIX/253/2022 w sprawie przekazania środków finansowych na 
Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej 

 
Do punktu 2.5 porządku obrad 

Kolejno przedstawiony został projekt w sprawie przekazania środków finansowych na 
Fundusz Wsparcia Policji.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Celina Zając, Andrzej Butra, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Jakub Goliński, Lesław 
Czernik, Damian Buła, Maciej Sitek, Marcin Michalski, Robert Wietrzyk, Jarosław Przybył, 
Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech, Andrzej Olech, Wojciech Smolnik, Artur Nowak, Zdzisław 
Pelc, Mariusz Pieńkowski 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Radni podjęli Uchwałę Nr XXXIX/254/2022 w sprawie przekazania środków finansowych na 
Fundusz Wsparcia Policji.  
 

Do punktu 2.6 porządku obrad 
Następnie przedstawiony został projekt w sprawie w sprawie zmiany uchwały  
Nr XLII/323/2014 w sprawie przekształcenia Domu Dziecka „Nasz Dom Bogacica-Bąków”  
z siedzibą w Bogacicy w „Dom Dziecka w Bogacicy”, utworzenia jednostki organizacyjnej 
powiatu pod nazwą „Dom Dziecka w Bąkowie” oraz utworzenia jednostki organizacyjnej 
powiatu pod nazwą Centrum Administracyjnej Obsługi Placówek Opiekuńczo – 
Wychowawczych. Głos zabrał Wicestarosta, który zgłosił wniosek o zmianę §3. Zgodnie ze 
stanowiskiem Nadzoru Prawnego Wojewody propozycja jest by zmienić zapis na „Uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 
W głosowaniu radni przyjęli proponowany wniosek: 
 
Wyniki imienne: 
Powiat kluczborski 
ZA (17) 
Artur Nowak, Marcin Michalski, Mariusz Pieńkowski, Damian Buła, Ryszard Okaj, Andrzej 
Butra, Jakub Goliński, Maciej Sitek, Andrzej Olech, Robert Wietrzyk, Wojciech Smolnik, 
Teresa Wróbel, Celina Zając, Lesław Czernik, Jarosław Przybył, Zdzisław Pelc, 



7 

 

Przemysław Panicz 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Kolejno Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem wraz ze zmianą: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Przemysław Panicz, Mariusz Pieńkowski, Jarosław Przybył, Andrzej Butra, Wojciech 
Smolnik, Damian Buła, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Lesław Czernik, Robert Wietrzyk, 
Teresa Wróbel, Maciej Sitek, Artur Nowak, Zdzisław Pelc, Celina Zając, Marcin Michalski, 
Andrzej Olech 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Radni nie wnieśli uwag i podjęli Uchwałę Nr XXXIX/255/2022 w sprawie zmiany uchwały  
Nr XLII/323/2014 w sprawie przekształcenia Domu Dziecka „Nasz Dom Bogacica-Bąków”  
z siedzibą w Bogacicy w „Dom Dziecka w Bogacicy”, utworzenia jednostki organizacyjnej 
powiatu pod nazwą „Dom Dziecka w Bąkowie” oraz utworzenia jednostki organizacyjnej 
powiatu pod nazwą Centrum Administracyjnej Obsługi Placówek Opiekuńczo – 
Wychowawczych. 

 
Do punktu 2.7 porządku obrad 

Przewodniczący przeszedł do omówienia projektu w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych na terenie Powiatu Kluczborskiego, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Powiat Kluczborski, udostępnionych dla operatorów publicznego 
transportu zbiorowego i przewoźników drogowych oraz ustalenia warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów. Radni nie wnieśli uwag  w głosowaniu podjęli Uchwałę  
Nr XXXIX/256/2022.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Andrzej Butra, Maciej Sitek, Andrzej Olech, Celina Zając, 
Przemysław Panicz, Jarosław Przybył, Damian Buła, Marcin Michalski, Robert Wietrzyk, 
Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel, Artur Nowak, Lesław Czernik, Zdzisław Pelc, 
Mariusz Pieńkowski, Wojciech Smolnik 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
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Do punktu 2.8 porządku obrad 
Kolejno Przewodniczący przeszedł do projektu w sprawie stanowiska Rady Powiatu  
w Kluczborku dotyczącego agresji militarnej Rosji na Ukrainę. Radni w głosowaniu podjęli 
Uchwałę Nr XXXIX/257/2022. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Butra, Przemysław Panicz, Celina Zając, Artur Nowak, Ryszard Okaj, Wojciech 
Smolnik, Jakub Goliński, Mariusz Pieńkowski, Maciej Sitek, Lesław Czernik, Robert 
Wietrzyk, Marcin Michalski, Damian Buła, Jarosław Przybył, Teresa Wróbel, Andrzej Olech, 
Piotr Pośpiech, Zdzisław Pelc 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 3 porządku obrad 
Kolejno zostało przedstawione Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
szkół i placówek oświatowych powiatu kluczborskiego w 2021 r. Radni przyjęli powyższe 
sprawozdanie: 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Przemysław Panicz, Andrzej Butra, Maciej Sitek, Jakub Goliński, Robert Wietrzyk, Celina 
Zając, Damian Buła, Teresa Wróbel, Ryszard Okaj, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Mariusz 
Pieńkowski, Artur Nowak, Wojciech Smolnik, Jarosław Przybył, Zdzisław Pelc, Marcin 
Michalski 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 4 porządku obrad 
W punkcie czwartym zostało przedstawione sprawozdanie z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Kluczborskiego za 2021 rok. Radni nie wnieśli uwag  
i przyjęli sprawozdanie. 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jarosław Przybył, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, Marcin Michalski, Robert Wietrzyk, 
Przemysław Panicz, Celina Zając, Andrzej Butra, Maciej Sitek, Ryszard Okaj, Andrzej Olech, 
Damian Buła, Lesław Czernik, Teresa Wróbel, Mariusz Pieńkowski, Zdzisław Pelc, Artur 
Nowak 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
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Do punktu 5 porządku obrad 
Kolejno w drodze głosowania przyjęte zostało sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu  
i Rolnictwa w 2021 roku.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jakub Goliński, Mariusz Pieńkowski, Celina Zając, Przemysław Panicz, Artur Nowak, Robert 
Wietrzyk, Teresa Wróbel, Wojciech Smolnik, Damian Buła, Maciej Sitek, Andrzej Olech, 
Marcin Michalski, Ryszard Okaj, Lesław Czernik, Andrzej Butra, Zdzisław Pelc, Piotr 
Pośpiech, Jarosław Przybył 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 6 porządku obrad 
W drodze głosowania radni przyjęli sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Turystyki, Rozwoju Rodziny w 2021 roku.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marcin Michalski, Celina Zając, Robert Wietrzyk, Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Damian 
Buła, Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Andrzej Olech, Lesław Czernik, Wojciech 
Smolnik, Andrzej Butra, Maciej Sitek, Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel, Mariusz Pieńkowski, 
Artur Nowak, Zdzisław Pelc 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 7 porządku obrad 
W punkcie 7 przyjęte przez Radę Powiatu zostało sprawozdanie z działalności Komisji 
Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Andrzej Butra, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Jarosław 
Przybył, Wojciech Smolnik, Mariusz Pieńkowski, Celina Zając, Andrzej Olech, Damian Buła, 
Artur Nowak, Jakub Goliński, Lesław Czernik, Teresa Wróbel, Zdzisław Pelc, Marcin 
Michalski 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 

Do punktu 8 porządku obrad 
Kolejno Przewodniczący przeszedł do przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji 
Rewizyjnej w 2021 roku. Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że  
w sprawozdaniu jest co najmniej kilka błędów. Według radnego sprawozdanie jest 
sporządzone w oparciu o niewłaściwą podstawę prawną, a właściwa podstawa prawna 
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zawiera elementy obligatoryjne. W Statucie §44 zawiera elementy obligatoryjne, które 
powinny znaleźć się w sprawozdaniu. W minionym roku doszło do kontroli w zlikwidowanej 
jednostce, Młodzieżowym Domu Kultury. Kontrola została przeprowadzona w zakresie 
rekrutacji i postanowiono skontrolować 5 lat, gdzie łączny czas przeprowadzenia kontroli to  
2 godziny. Protokół nie został podpisany przez kierownika jednostki, bo na samym protokole 
jest data 29 czerwca 2021 r. a 30 czerwca 2021 r. był ostatnim dniem pracy kierownika 
jednostki kontrolowanej. Dyrektor z przyczyn formalnych nie mógł podpisać protokołu. To 
sprawozdanie Komisji Rewizyjnej nie poprawione, trafiło pod głosowanie na Sesji. Poziom 
procedowania narusza Statut. Radny powiedział, że będzie głosował przeciw. Następnie głos 
zabrał radny Marcin Michalski, który powiedział, że można otworzyć Statut Powiatu 
Kluczborskiego §29, są tam wymienione Komisje Rady Powiatu i jest tam również Komisja 
Rewizyjna, więc można stwierdzić, że rozdział 4. odnosi się również do tej komisji. Kolejno 
§31 mówi o tym, że komisja zobowiązana jest przedstawić Radzie sprawozdanie ze swojej 
działalności co najmniej raz w roku oraz w każdym czasie -na żądanie Rady. Ten czas 
właśnie nadszedł. Jest to sprawozdanie roczne z działalności Komisji Rewizyjnej, a nie  
z kontroli. Kolejno radny Piotr Pośpiech powiedział, że elementy obligatoryjne należało 
zawrzeć w tym sprawozdaniu. Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan 
Damian Buła, który powiedział, że kontrola w MDK obejmowała 5 lat, żeby być 
obiektywnym. Zakres obejmował nadzór poprzedniego Zarządu Powiatu jak i nowego. 
Wyniki tej kontroli są znane. Nie było żadnego nadzoru nad MDK. Dokumentacja 
rekrutacyjna była prowadzona w sposób niedbały. Jeżeli chodzi o podstawę prawną  
w sprawozdaniu to jest ona jak najbardziej prawidłowa.  
W głosowaniu radni przyjęli przedstawione sprawozdanie: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Celina Zając, Lesław Czernik, Marcin Michalski, Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Damian 
Buła, Mariusz Pieńkowski, Artur Nowak, Przemysław Panicz, Andrzej Olech, Maciej Sitek, 
Teresa Wróbel, Robert Wietrzyk, Wojciech Smolnik, Zdzisław Pelc 
PRZECIW (2) 
Andrzej Butra, Piotr Pośpiech 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jakub Goliński 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 9 porządku obrad 
Kolejno radni bez uwag przyjęli sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Marcin Michalski, Przemysław Panicz, Jakub Goliński, Damian Buła, Celina Zając, Ryszard 
Okaj, Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Mariusz Pieńkowski, Wojciech Smolnik, Andrzej 
Olech, Lesław Czernik, Artur Nowak, Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel, Jarosław Przybył, 
Zdzisław Pelc 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Andrzej Butra 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
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Magdalena Durecka 
 

Do punktu 10 porządku obrad 
Następnie przedstawione zostało sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku 
za okres od 8.12.2021 r. do 31.12.2021 r. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Przemysław Panicz, Mariusz Pieńkowski, Jarosław Przybył, Maciej Sitek, Ryszard Okaj, 
Lesław Czernik, Andrzej Butra, Robert Wietrzyk, Wojciech Smolnik, Andrzej Olech, Artur 
Nowak, Zdzisław Pelc 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Marcin Michalski, Jakub Goliński, Damian Buła, Celina Zając, Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 11 porządku obrad 
Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu p. Maciej Sitek, który poinformował radnych 
o tym, że do Biura Rady wpłynęło pismo od Pana Starosty z prośbą o oddelegowanie  
2 radnych do Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku z uwagi na zakończenie jej 
kadencji. Następnie Wiceprzewodniczący poinformował, że wpłynęło pismo z Sejmiku 
Województwa opolskiego w sprawie przyjęcia rezolucji w sprawie agresji Federacji 
Rosyjskiej na Ukrainę. Jeśli ktoś z radnych chciałby bliżej zapoznać się z pismem, jest ono 
dostępne w Biurze Rady. Kolejno głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który zapytał ile obecnie 
jest dzieci z Ukrainy w szkołach? Jak w obecnej sytuacji wygląda ich szansa na przystąpienie 
do matury? Jest to ostatni tak liczny rocznik , który przystępuje do matury. Głos zabrał Pan 
Starosta, który powiedział, że dzisiaj odbyło się spotkanie z Dyrektorami szkół, gdzie 
omówiony został temat uczniów z Ukrainy i Białorusi. Wszyscy uczniowie objęci zostali 
pomocą psychologiczną. Obecnie są duże problemy z łącznością, ciężko skontaktować się  
z rodzinami, które są na Ukrainie. Trwa tam też atak cybernetyczny. Obecnie jest problem  
z dostępem do środków finansowych. Wyżywienie i inne niezbędne rzeczy zostały 
zapewnione. Sprawa jest pilotowana na bieżąco, również dotyczy to matur. Obecnie  
w internacie jest 48 uczniów z Ukrainy, 16 jest poza internatem. Z Ukrainy zapisanych do 
szkół jest obecnie 89 dzieci. Następnie radny Piotr Pośpiech złożył wniosek i poprosił o jego 
przegłosowanie. Od jakiegoś czasu pobierana jest od uczniów ze Wschodu opłata za 
wyżywienie, w wysokości ok. 600 zł. Jest to duża kwota. Nie wszystkie dzieci mieszkają  
w Internacie, więc nie generują kosztów. Subwencja na jednego wychowanka w internacie 
wynosi ok. 10 tys. zł. Radny zawnioskował o przygotowanie i wprowadzenie niezbędnych 
przepisów wewnętrznych, gwarantujących zwolnienie z kosztów zakwaterowania  
i wyżywienia uczniów z Ukrainy mieszkających w internatach prowadzonych przez Powiat 
Kluczborski. Radny poprosił o przegłosowanie wniosku. Pan Starosta powiedział, że nie jest 
to wniosek formalny. Ten temat był już poruszany na spotkaniu z Dyrektorami szkół. Jeśli 
dojdzie do sytuacji, że będą większe problemy zawsze są opcje umorzenia, zawieszenia. 
Radny Piotr Pośpiech podtrzymał swój wniosek i stwierdził, że jeśli taki wniosek zostanie 
przez Radę przyjęty Zarząd Powiatu będzie go musiał zrealizować. Wniosek ten powinien być 
poddany pod głosowanie. Jeśli zostanie odrzucony przez Radę to nie będzie realizowany. Jeśli 
ktoś ma inne zdanie odnośnie złożonego wniosku to radny Piotr Pośpiech poprosił o opinię 
radcy prawnego. Głos zabrał również radny Wojciech Smolnik, który powiedział, że jeśli taki 
wniosek trzeba będzie głosować, to żeby odpowiedzialnie wziąć udział w głosowaniu należy 
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wiedzieć jaki to będzie miało skutek finansowy. Radny poprosił o przygotowanie takiej 
informacji.   
Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy. 
Po wznowieniu Sesji Przewodniczący zwrócił się z prośbą do Radcy Prawnego  
o przedstawienie opinii prawnej w sprawie tego, czy złożony przed przerwą przez radnego 
Piotra Pośpiecha wniosek należy przegłosować, czy był to wniosek formalny. Radca Prawny 
w wyniku dokonanej analizy Statutu stwierdził, że złożony wniosek przez radnego Piotra 
Pośpiecha powinien zostać zapisany w protokole i nie wymaga głosowania. Przewodniczący 
powiedział, że wątpliwości zostały rozwiane. Głos zabrał Pan Starosta, który powiedział 
temat opłat zostanie dokładnie przeanalizowany. Kolejno głos zabrał Wiceprzewodniczący  
p. Maciej Sitek, który zapytał, kto z radnych zgłasza się do udziału w pracach Powiatowej 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Pan Starosta zaproponował radnego Artura Nowaka oraz 
radnego Wojciecha Smolnika. Radni wyrazili zgodę. Następnie Pan Starosta odniósł się do 
tematu wsparcia OSP i poinformował, że w budżecie Powiatu została na ten cel przewidziana 
kwota 50 tys. zł. Będzie ogłoszony konkurs i OSP będą mogły składać wnioski  
o dofinansowanie sprzętu pożarniczego. Można również starać się o środki na zakup 
samochodu gaśniczego. Kolejno radny Piotr Pośpiech powiedział, że komisje na wspólnym 
posiedzeniu odrzuciły wniosek o dofinansowanie OSP Skałągi. Następnie głos zabrał Członek 
Zarządu p. Artur Nowak, który powiedział, że w nawiązaniu do wspólnej Komisji i wniosku 
dot. OSP nie można rzucać kwotami, 50 tys. zł, za chwilę 20 tys. zł, bo nie tak planuje się 
budżet. Kolejno radny Damian Buła powiedział, że może warto zastanowić się, czy tej kwoty 
przeznaczonej na dofinansowanie OSP – 50 tys. zł nie można przeznaczyć na kwalifikowane 
kursy pierwszej pomocy medycznej dla strażaków. Następnie kiedy w Gminie Byczyna, 
Gmina Wołczyn zaczną się remonty dróg powiatowych? Głos zabrał Członek Zarządu Artur 
Nowak, który odniósł się do wypowiedzi o kursach pierwszej pomocy i powiedział, że takie 
kursy już trwają na terenie naszego Powiatu. Są prowadzone w ramach Europejskiego 
Budżetu Obywatelskiego Województwa opolskiego od listopada 2021 r. W kursie biorą 
udział ochotnicy z OSP z całego Powiatu. Kolejno głos zabrał Naczelnik Wydziału 
Zarządzania Drogami, który powiedział, że drogi powiatowe po zimie są w złym stanie.  
Są remontowane tymczasowo masą na zimno. Jesteśmy w trakcie przetargu, zostanie 
wyłoniony wykonawca i być może w połowie marca zaczną się remonty masą na gorąco.  
 

Do punktu 11 porządku obrad  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
za udział w obradach i o godz. 15:40 zamknął XXXIX Sesję Rady Powiatu w Kluczborku.  
Na tym protokół zakończono. 
 

                                                                  
 

                                                             Przewodniczący Rady Powiatu 
                                                        w Kluczborku  
                                                         Andrzej Olech 

 
 

 
 Protokołowała: 
Małgorzata Gulanowska 
 


